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Referat Klyngestyregruppe Syd  
 

Side 1 af 3 

 

 

Dagsorden:  

 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden ved Søren Aalund 

 

Det indstilles: 

At dagsorden godkendes 

 

Dagsorden blev godkendt.  

 

2. Orientering om Det Nationale Ledelsesprogram på sundhedsområdet ved Søren Aalund 

 
I regi af Danske Regioner og Kommunernes Landsforening er der opsat et Nationalt 
ledelsesprogram, som en del af Det Nationale kvalitetsprogram. Programdeltagere vil være ca. 

200 personer årligt - fordelt blandt og med udspring i landets sundhedsklynger. Fordelingen vil i 
udgangspunktet være 100 fra de regionale områder, 75 fra det kommunale område og 25 fra de 
praktiserende læger. I Region Nordjylland vil der årligt være tale om 20 deltagere ud fra denne 

Emne: 

 
Møde 2, 2022 Styregruppe Klynge Syd  

Deltagere: 

 

Sygeplejefagligdirektør Lisbeth Kjær Lagoni, Aalborg Universitetshospital  

Direktør Eva Sejersdal Knudsen, Region Nordjylland  

Direktør Charlotte Larsen, Rebild Kommune  

Direktør Anne Krøjer, Vesthimmerlands Kommune 

Direktør Søren Aalund, Mariagerfjord Kommune  

Direktør Jan Mainz, Psykiatrien 

Overlæge Jan Nybo, Chef for det Nære Sundhedsvæsen - Aalborg 

Universitetshospital – afbud  

Konst. kontorchef Daniel Kjærgaard Simonsen, Region Nordjylland  

Konsulent Camilla Donslund, PLO 

Praksiskonsulent Andreas. K. Toft – Nordkap  

Leder af Sund Info Lise Søndergaard, Regional sekretær – afbud  

Specialkonsulent Inge Kjær Andersen, Kommunal sekretær   

 

Gæster som deltager 

Jens Ravnholt Pedersen og Dorte Mayann Hansen - Region Nordjylland punkt 2  

Lise Holten chefkonsulent, Ældre- og Sundhedsområdet, KL Centerchef – punkt 2  

Lotte Holt Worup, Rebild Kommune – punkt 3 

Klinikchef Maj Skårhøj, Psykiatrien – punkt 3 

 

Mødedato: 

 

Tid og sted:  

Fredag den 6.maj kl.14.30 til kl.16.30  

Online – link er i mødeindkaldelsen  
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fordeling og med en ligelig fordeling, klyngerne imellem – altså med 5 deltagere pr. klynge i 
udgangspunktet. Programdeltagerne udpeges fra klyngerne, og deres forløb følges i klyngerne. 

På mødet vil Mariane Therkelsen, direktør for Mennesker og Organisation i Region Nordjylland 
sammen med Lise Holten, chefkonsulent for Ældre- og Sundhedsområdet i KL uddybe emnet og 

området yderligere. Derefter vil der være mulighed for spørgsmål og drøftelse. 

 

Bilag: 1  

Henvendelse til alle klynger  

 

Det indstilles 

At der træffes beslutning om deltagelse  

 

Programmet blev præsenteret – Powerpoint udsendes med referatet.  

Der var enighed om at sende decentrale ledere og at casen eventuelt kan blive FOBS. Der var 
enighed om at der skal være en repræsentant fra hver kommune, en fra praksis, en fra somatik 
og en fra psykiatrien – derfor skal det forsøges om vi kan få 6 pladser. Formandskabet for 
driftsgruppen er ansvarlige for at finde en case – og give buddet til styregruppen – fristen på 

opgaven er den 18.maj. Nordkap tager forbehold, i forhold til om der kan skaffes en almen læge. 

 

3. Status fra arbejdet i driftsgruppen ved Lotte Holt Worup  

Herunder orienteres om opgave fra koordineringsgruppen vedrørende gennemførelse af 

audit/patientinventering af korte akutte indlæggelser i AMA, jf. beslutning i SSF.  

 

Det indstilles:  

At orienteringen tages til efterretning  

 

Lotte Holt Worup gav en kort orientering. Referatet af seneste møde medsendes referatet.   

Lisbeth Kjær Lagoni tilbyder at hospitalets eksperter i forhold til ernæring, kan benyttes i forhold 

til driftsgruppens videre arbejde.  

 

4. Seneste nyt om de politiske klyngemøder og fremtidens sundhedsklynger ved Søren 

Aalund  

Herunder stillingtagen til møder i efteråret 2022 og foråret 2023 

 

Det indstilles: 

At emnet drøftes  

 

Udpegningerne på det politiske niveau er klar – borgmesteren fra Mariagerfjord er medformand, 

både i klyngen og i Sundhedssamarbejdsudvalget. Dermed bliver Søren Aalund formand for det 

kommunale forretningsudvalg. Der har været afholdt online møder på tværs af borgmestrene i 

forhold til at klæde dem på til opgaven. KKR har slået fast at udvalgsformænd kan være 

observatører i sundhedsklyngerne – Søren Aalund skriver til Anne Krøjer og Charlotte Larsen, 

med henblik på at skabe en fælles holdning.   
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5. Seminar den 11-12 aug. ved Søren Aalund og Inge Kjær Andersen  

Følgende ønskes drøftet:  

• Emner til fællesmøde med driftsgruppen?  

• Emner til styregruppens seminar og evt. udvidet deltagerkreds?  

 

Formandskab og sekretariat medbringer udkast til program til mødet.  

 

Det indstilles:  

At punktet drøftes og der gives mandat til at en gruppe, eksempelvis formandskab og sekretariat, 

kan stå for den videre, konkrete planlægning.    

 

Der var tilfredshed med udkast til programmet og der fremkom følgende ønsker:  

• Mest muligt program om torsdagen 

• Gerne flyt drøftelser om fremtidens klynger til om torsdagen 

Formandskabet og sekretariatet får mandat til at arbejde videre  

 

 

6. Covid-19 og Danske Regioners arbejde ved Jan Mainz 

 

Det indstilles: 

At emnet drøftes på baggrund af oplæg  

 

Jan Mainz holdt et oplæg og Powerpoints udsendes med referatet.  

Oplægget blev drøftet.   

Styregruppen bemærker, at vi på mange måder er på vej tilbage i stedet for at fastholde de gode 

takter fra covid-19-tiden, som er værd at beholde. 

  

Hospitalet oplever lige nu en overbelægning på 20 procent – herunder også indlæggelser med 

forstoppelse og væskemangel.  

 

Arbejdsglæde og psykologisk tryghed bliver vigtigt i forhold til rekruttering i fremtiden 

 

Der var enighed om at data i oplægget er relevante til en politisk drøftelse i den nye 

sundhedsklynge.  

 

Der var enighed om at der er positiv læring i forhold til det tværsektorielle samarbejde 

(eksempelvis at staten tog ”hvem skal betale” ud af ligningen)  

 

Styregruppen foreslår, at emnet foldes endnu mere ud til klyngeseminaret.    
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7. Fast punkt: Skal patienter eller pårørende inddrages i noget af det aftalte fra dagens 

møde? Og hvad skal formen være?  

 

Det indstilles: 

At punktet drøftes 

  

Det kan overvejes lokalt i forhold eventuelt arbejde med ernæring.  

 

8. Evt. 

Intet til referat   

 

 

Således opfattet IKA  

Godkendt af SA og LKL  

 


